

## GRIFFNER METALLVEREDELUNG GmbH

☐ Korrosionsschutz - KTL-Grund Schwarz-Matt

 
 SITZ DER GESELLSCHAFT
 T 0043 4233 21 67 > 0

 Alte Hauptstraße 33, A-9112 Griffen
 F 0043 4233 21 67 > 117

 ZWEIGNIEDERLASSUNG
 M office@gmv.at

 Philipsstraße 41, A-8403 Lebring
 UID ATU25565705

 EN 90210 k L G klagger
 www.gmv.at

FN 99219 k, LG Klagenfurt

Firma:						_	Sandstrahlen / Stahlguss rund  RAL:				
Plz./Ort	·					_ Kommission:					
Sie erha	ılten per										
☐ Post ☐ Euro		Bahn	☐ Sp ☐ Ein	edition wegpalette	☐ Zustellı ☐ Langgu	_	nen-LKW	<ul><li>Abholung</li><li>Gitterbox</li></ul>	mit Firmen-LKW	<ul><li>Express</li><li>Glasbock</li></ul>	
Lieferschein-Nr.							Eingangsdatum:				
Pos.	Anzahl	Ifm einzel	Ifm gesamt	Artikel, V	/erkstoff (Alu	, fvz, etc.),	Kennzeichn	ung von Beschic	htungsseite	m <sup>2</sup> gesamt	
für Doc		übornal	hmon wir le	oino Carantia	uf dia Haftua	dor Dubyorh	andinhtun-	wail liaforzait ada	r konstruktionshadi	agt dia Wara	
	ch nicht vo			tille dalallue a	iui uie Hailufig	uei ruiveibe	somentung,	well lieletzett- 00e	r konstruktionsbedi	igi die wate	

Ware in Ordnung übernommen:

Lieferdatum: \_





Voranmerkung Im Zweifelsfall bzw. bei etwaigen Abweichungen der deutschen und der englischen Fassung gilt ausdrücklich die deutsche Fassung als rech

1. ALLGEMEINES ingen (im Folgenden als AGB bezeichnet) in ihrer zum Zeitpunkt des Vertragsabschlusses jeweils gültigen Fassung gelten für die Geschäfts

beziehung variochten dem Auftraggeber und unz.

1.2. Diese AGBig gehre ausschleißte. Einigenstellender oder von diesen AGB abwerkendende Bedingungen des Auftraggebers erkennen wir nicht an und wiederprechen diesen bierunt.

Ausnahme. Wir haben im Enzelfal schriftlich und ausdrücklich deren Geltung zugestimmt.

Ausnahme. Wir haben im Enzelfal schriftlich und ausdrücklich deren Geltung zugestimmt.

1.3. Der Auftraggeber bestätigt, auf diese AGB vor Verfragsscheitungs oder durch sonstige Vereinbarung bzw. Handlung oder jedenfalls dann, wenn die Ware oder Leistung vorbehaltbe angenommen und oder bei Bingerer Geschaftsbezeitung und verbehaltbes angenommen vorden der bei Bingerer Geschaftsbezeitung und verbehaltbeschaften und ve

2. LISERENING UND GEFARRENÜBERTRAGING
2.1. Ussers Leistungen erfolgen, fulls nicht anders schriftlich vereinbart, unfrei und auf Rechnung und Gefahr des Auftraggebers ab unserem Werk.
2.2. Wir stellen werstagebe Transportvostsen, ebenso wie Foligied, Lagergeld oder ähnliche Unkosten, dem Auftraggeber in Rechnung. Die Transportversicherung für An- und Abbransport der Waren wird von uns nicht gedeckt. Wir sind zu Teillerenungen und Teilsberchungen berechtigt.
2.3. Fird der Fall dass eine Abbrüng geder Leiferung von in unserem Werk zu berahendende Waren durch einen LSW oder sonstiges Transportmittel unseres Unternehmens vereinbart ist, hat der Auftraggeber für die Beladung am vereinbarten Abbrüngsort und die Entladung am vereinbarten Aussielerungsort Sorge zu tragen und für entsprechendes Personal und

ist, hat der Auftraggeber für die Beladung am vereinbatren Abholungsort und die Entladung am vereinbatren Auslieferungsort Sorge zu tragen und für entsprechendes Personal und Geristhadulten zu sonstellen Gerischadulten zu sonstellen Gerischadulten zu sonstellen Gerischadulten zu sonstellen Gerischadulten zu sonstellen Sonstellen Gerischadulten zu bestätigen, sonstellen Gerischadulten zu bestätigen, sonstellen Gerischadulten Gerischadulten Gerischadulten des Auftraggebers, sollen nicht schrifflich einer frachtriet Zusendung vereinbatr wurde. Eine von uns zu bewirkende Leiferung gilt mit der Übergeber der Waren an der Instaltitürer, die Balten, der hotz, ders Specificien ohner Abholer als volkzogen. Zu diesem Ezigunutt geht auch die Gelatir auf den Auftraggeber über. Sofern mit dem Auftraggeber keine spazielle Versandert schrifflich erreinbatr worden ist, stellt es um 8 nie, den Versandert und das Transportmitelt nach bestein Delbrintlante, debot und erweitel, auszuschen Leifertermine sind gerinde State der der Schrifflich vereinbart worden ist, stellt es um 8 nie, den Versandert und das Transportmitelt nach bestein Delbrintlante, debot und erweitel, auszuschen Leifertermine einer Leiferte

3. EIGENTUMSVORBENALT
3.1. Die von uns abgebotene und gelieferte oder sonst wie übergebene Ware bleicht bis zur vollständigen Bezahlung sämtlicher Forderungen aus der Geschäftsbeziehung, insbesonder auch der erkeitigen Nodeksung eines Kontokornent-Saldos unser Eigenfum und ist von den übrigen Waren des Auftraggebers getreent zu lagem und gegen Feuer und Debetsahl ausreichend zu versichem. Verpfländung oder Sicherungsübereignung an Dritte ist unzulässig.
3.2 Wird von Dritten auf dei Waren zugenführt (z. E. Mändung im Rähmen einer Fahrmisseekullon) ist der Auftraggeber verpflichtet, auf das Vorbehaltseigentum hinzuweisen und uns ungehend schriftlich davon in Kentritis zu setzen.
3.3 Wird die Ware selbere des Auftraggeber ber- oder verarbeitet, so enstreckt sich unser Eigenfum auch auf die neue Sache. Für den Fall der Weiterveräußerung durch den Auftraggeber ihtt dieser bereits jetzt sene Kaufpreisforderung gegenüber dem Erwerber an uns ab und verpflichtet sich, seinen Abnehmer davon schriftlich in Kenntnis zu setzen.

4. ZAHLUNG
4. 1. Die Rechmungsbeträge und sonstigen Belastungen sind, wenn nicht anders vereinbart, innerhalb von 30 Tagen ab Rechmungsdatum ohne Abzug, zur Zahlung fällig.
4.2. Alle mit der Zahlung verbundenen Nebenkosten gehen zu Lasten des Auftraggebens.
4.3. Bei Zahlungsverzug auch mit nur einer Teilzahlung wid die gesamte aushaftende Forderung samt allfälligen Nebenforderungen sofort zur Zahlung fällig.
4.4. Ar Brälligkeit 18 der Auftraggeber verpflichtet, Verzugszinsen in Hölte von 10 % über dem jeweiligen Bassizinssatz, wie er von der Österreichischen Nationalba

4.4. As Palajeet ist oer Auftraggeber verprincritet, verzugszesen in Hore von 10 % uber dem jeweingen basszensaszt, we er von der üsterrechtsiche Nationalaufwich au bezallein.
4.5. Im Falle des Zählingsperzugses sind wir berschligt, diest leierung bis zur ellständigen Bezallung des falligen Betrages zurückzuhalten. Kann die Zählungsblisch debankt werberschligt, die Lieferung bis zur verläßindigen Bezallung oder angemessenen Sicherheibelseitung zu verweigen und nach Setzung einer angemessenen Rachfrist vom Vertrag zurückzuhalten.
4.6. Im Falle des Zählungsperzugses und werberschligt, diese Mahnspessen zu verrechnen oder auch ohne vorangegangener Mahnung Dritte mit der Einbringlichmachung des aushaftenden Sälds zu beauftragen. Sämliche Mahn- und Nassszegesen einschließlich außergerichtlicher Anwellstwisseln und Spesen von Glüdelgerschutzverhänden gehen zu Lasten des Auftraggebens, zuch de Kösten niere gerichtlichen Forderungsmendlich in ein der Vertragen der Vertragen zu der Vertragen für geleierte Waren aus rigendeinen Grunde zurückzuhalten oder eigene Zahlungsverpflichtungen mit ihm gegen uns etwa zustehenden Forderungsmachzunerheinen.

5. PIESS
5.1 Uses bekannt gegebenen Preise sind freibiebend und exkl. MwSt. sowie - falls nichts gegenfeiliges schrifflich vereinbart eil- unverbindlich. Als vereinbart gilt der Preis des Tages der Versendung der Ware bzw. der Anzäge der Lieferbereitschaft.
5.2 Wenn sich zwischen Auftragserteilung und Leistungserbringung ein verbindlich vereinbarter Füpreis aufgrund einer Änderung wesentlicher Fisktoren unserer Preiskalkulation, wie Personal-, Matterit, E-reinger-First-ch- konfektivischen sow, kindert, worden wir diese Ilmstände samt den neuen zur Anwendung gelangenden Preisen unserem Auftraggeber bekannt geben, in diesem Fall hat der Auftraggeber das Piecht, den Säumnisfolgen vom Vertrag zurückzurbeten. Bibt dieser jedoch nicht schrifflich eine diesebzügliche Rückriftserklärung innerhalb von uns angemessen zu setzender Frist bekannt, op gelten die neuen Preise als vereinbart.
5.3. Bibt Zählungsverzug oder Zahlungseinstellung des Auftraggebers oder Eröfftung eines Insolvenzerfahrens sind wir auch ausdrücklich berechtigt, gewährte oder zugesagte Benflikätorien, verlicher Art auch immer, zurückzunehmen.
within a resonable period bio best by us. the new prices shall be deemed to have been agreed.
S.3. hit dee verif of deflatul in pegement circ essation of payments by the Customer or the opening of insolvency proceedings, we are also expressly aufhörised to withdraw any bonuses granted or promised, regardless of their neture.

## 6. VERPACKUNG

1 Preise verstehen sich ohne Verpackung. ng erfolgt in handeisiblicher Weise, um unter normalen Transportbedingungen, Beschädigungen der Ware auf dem Weg zum festgelegten Bestim prackungskosten gehen zu Lasten des Auftraggebers.

7. LEINVERPACKUNGEN
7.1 Nur die ausdrücklich als Leihverpackung bezeichneten Emballagen werden von uns zurückgenommen. Solche leihweise zur Verfügung gestellten Emballagen sind vom Kund nerhalba von der Montatten in einwandfreien, nicht reparaturbedürftigen Zustand fei an uns zurückzusenden. Die Rückstellung nach Aklauf der genannten Frist erfolgt keine Gulst

8. RÜCKTRITT VOM VERTRAG 8.1. Soweit keine gesetzlichen Rücktrittsrechte bestehen, ist die Stornier 8.1. Sowelt keine gesetzlichen R\u00fccktritsrechte bestehen, ist die Stornierung eines Auftrages durch den Auftraggeber nur mit unserer schriftlichen Zustimmung m\u00e4glich. Biel Auftrages sind wir unbeschadet weiterer Anspr\u00fcche berechtigt, dem Auftraggeber, insbesondere bei Vorliegen von Auftr\u00e4gen \u00fcber \u00fcreiber \u00fcreiber Auftragenen, I geferfigte und noch nicht versandte Ware in Rechnung zu stellen.

REINIGUNG
 Beschichte der lackkerte Ware wird von uns sauber geliefert. Nach der Auslieferung ist das Reinigen der von uns beschichteten oder lackkerte Ware kein Auftrag
 Die Reiningung der montlerten (verarbeiteten) Wäre daf nur mit vom Pulverhersteller zugelassenen Reinigungsmittlein und Methoden erfolgen.

10. LOHNBESCHICHTUNG, SANDSTRAHL-UND BEIZARBEITEN
10.1. Die einschlädigen G-Normen, z.B. ÖNDRIM EN 1220-1 in der jeweils gülfigen Fessung, gelten als Bestandteil jodes Auftrags.
10.1. Die einschlädigen G-Normen, z.B. ÖNDRIM EN 1220-1 in der jeweils gülfigen Fessung, gelten als Bestandteil jodes Auftrags.
10.2. Bassi der Farbhorenerinburgung und des Oberfüsshermusstandes ist das von uns hergestellte Musterbiech oder die mit dem Auftraggeber vereinbarte Musterbeschichtung. Die Farbhorenstweilen son den Gebreichen Fessenstweilen Beschichtung nicht gewährlichtest ist. Haftung der Gewährlichtung darung von Pulver identer Charge eine Dereinstmung und Serbhorens wirt von ausgewährlicht Farbhor, dem einer anderen Kommission entspricht, kann nur bei vorheriger schriftlichter Vereinburg untur entsprecht, were sanderen Kommission entspricht, kann nur bei vorheriger schriftlicher Vereinburg untur en Gewähr, were ansätzlich Beschrichtungsstellen mit einer Pulverlichkungen Pulverlichkung gereinburger erfolgen können. Dazu ist es erforderlich, dass wir vorab über den Gesamtuntlang aller durchzuführenden Arbeiten vollständig informiert werden und uns das zu beschichtende Objekt gereinbeschrichten wird.

ougest gestal uses in social visus.

14.0 Le Auflängsgebe hat iurs die Waren frei von Bearbeitungsrückständen und Spänen, Verschmutzungen, z.B. durch Kleber, Silikon und Reste von Klebebändern oder ähnlic

Debriffschemnlängen zu übergeben. Entspricht die übergebene Ware nicht oder handelt es sich um verkorrodiertes Material, ist eine Qualitätsbearbeitung nicht möglich. Der Auftr

dereite hat ins die durch entstehende allätigen Methodenten zu ersetzen.

Oberfüschennlängen zu übergeben Entspricht die übergebene Ware nicht der handell es sich um vorkormdertes Material, ist eine Qualitätsbearbeitung nicht möglich. Der Auftraggeber hat um dachen handelne handelne seine Auftraggeber mit Behnungen oder Öfftungen zum einwandfreien Ein- und Auslauf der Vorbehandlungsmittet zu versehn. Die Ankländigungen betracht und zu versehn zu der Auftraggeber mit Behnungen zum einwandfreien Ein- und Auslauf der Vorbehandlungsmittet zu versehn. Die Ankländigung ein betragen der Öfftungen der uns ist extemptichtig.

16. Wir veisen diramt fin, dass es trotz sorgfälligter Betrehlung bei der Beschichtung von elosierhen, feuer- oder galansticht verziehten Teilen sowie Gusstellen, denos von entlackten der sandgestrahlten Teilen mit Figung i. E. Figun, Fastlatierung under Ausgassen bers, duch alle Fahreste oder Entlackungstrückstände in Ritzen, zu Bäschen- oder Kraterbildung kommen kann. Eine solche Bläschen- oder Kraterbildung stellt keinen Mangel der.

17. Beilen Sandsträhen, Beschichten und beim Betrein Können auch bei sorgfälliger Bearbeitung Deformierungen oder Zentsfünungen entstellen. Sandgestrählte Flächen können binnen kurzur Zeit, z.B. durch Lufffschlögleit, wieder roden. Wer empfelten daher, sandgestrählte Flächender sachsets abzunden und innerhalb von 24 Stunden welterzunerschellen. 18. Wer weiten dersand hin, dass sich Ahlereila zuch der surgfälligen Arbeiten im Erichnender z.R. wegen bei der Fritzigun gelengstränder Sparumingen der unterschellicher Materialien und geschweißer Profile werziehen können können. Kläßterlücken durch der Eribau von Kunststoffstigen können zu Oberfüllenden stehen sich auf der Verbunds unterschießlicher Materialien und geschweißer Profile werziehen können. Mäßterlücken durch der Eribau von Kunststoffstigen können zu Oberfüllenden führt der Auftragebers berechtigt.

11. GEWÄHRLEISTUNG / SCHADENERSATZ
11.1. Die Gewährleistungspflicht beschränkt sich auf Mängel, die bereits zum Zeitpunkt der Übergabe an den Auftraggeber vorlagen. Die Ware ist nach der Ablieferung unverzüglich

zu untersuchen Rügegflicht).
11.2 Mingelrügen missen uns gegenüber unverzüglich schriftlich und unter Angabe der Gründe erhoben werden, spätestens aber innerhab von 14 Tagen nach Erhalt der Ware jeden in jeden Fall vor Minarge oder Veranbeitung der geltelerten Wäre. Spätere Reklamationen sind verfristet und werden nicht anerkannt. Rücksendungen von Waren an GMN bedürfen auf jeden Fall des schriftlichen Einversändnisses von GMN Wenn seinen des Auftragsgebers Änderungen oder Reparaturen am Liefergegenstand oder dessen Teilen ohne Zustimmung von GMR verfolgt sind, eufstättig jejicher Gewährlichsingsanspruch des Auftragsgebers Anderungen oder Reparaturen am Liefergegenstand oder dessen Teilen ohne Zustimmung von GMR verfolgt sind, euftragsgeber hat uns Gelegenheit zur Nachprüfung zu geben. Veränderungen an beanstandeten Waren oder Gegenständen dürfen bis dählin bei sonstigem Haffungsausschluss nicht vorgennemmen werden.

next vergenommen wereen.

1.4. Mängel, die nachveisbar auf unsachgemäße Ausführung unserer Arbeit bernden, werden von uns durch kosteniose Nachrabeit behöben. Für diese Nacharbeit ist eine angemensennen Field aus gewähren. Nach unserer Wahl können wir die mangehälte Warne. Leistung an Ort und Stelle ausbessem oder diese zweich Nachrbeisserung an uns zurücksenden lissen oder dem der Vergenomen von der dem vergenüben Warne der die der sebeten ersobren. In Fielle der Rücksendung der Warne an uns übernimmt der Auftragsgeber die Kosten und Gehär des Tarasportes. Die Rücksendung der Warne an uns übernimmt der Auftragsgeber die Kosten und Gehär des Tarasportes. Die Rücksendung der Warne an uns übernimmt der Auftragsgeber die Kosten und Gehär des Tarasportes. Die Bischendung der Vergenüber der Kosten und Gehär des Tarasportes. Die Rücksendung der Warne an uns übernimmt der Auftragsgeber die Kosten und Gehär des Tarasportes. Die Bischendung der Vergenüber der Kosten und Gehär des Tarasportes. Die Bischendung der Vergenüber der Kosten und Gehär des Tarasportes. Die Bischendung der Vergenüber der Kosten und Gehär des Tarasportes. Die Bischendung der Vergenüber der Kosten und Gehär des Tarasportes. Die Bischendung der Vergenüber der Kosten und Gehär des Tarasportes. Die Bischendung der Vergenüber der Kosten und Gehär des Tarasportes. Die Bischendung der Vergenüber der Kosten und Gehär des Tarasportes. Die Bischendung der Vergenüber der Kosten und Gehär des Tarasportes. Die Bischendung der Vergenüber der Verg

11.11. Bezüglich der Qualität der Ausführung von Pulverlackbeschichtungen wird auch auf die Güterichtlinien des Österreichschen Lackinstitutes verwiesen. Von uns geleistete anwendungstachnische Beratung in Wort und Schrift erfolgt nach bestem Wissen. Sie kann jedoch die vom Kunden durchzuführende Untersuchung der Produkte, insbesondere hinsichtlich ihrer Egnung für einen bestimmte Nerwendungsverwick, v.e. 2. Die eine bestimmte Nerwendungsverwick v.e. 2. Die eine bestimmte Nerwe

## 12. NEBENABREDEN, VERTRAGSÄNDERUNGEN- UND ERGÄNZUNGEN 12.1. Nebenabreden, Vertragsänderungen oder -ergänzungen bedürfen der Sch

12.2. Mündliche Zusagen aller Art werden erst mit schriftlicher Bestätigung durch uns wirksan

## 13. UNWIRKSAMKEIT EINZELNER BESTIMMUNGEN DIESER VERKAUFS- UND LIEFERBEDINGUNGEN

1.5. Until mind-emmer! Executions and insemitation trained interest technology of the control of

14. HÖHERE GEWALT
14.1 Wenn die von uns geschuldete Leistung aufgrund von staatlichen Beschränkungen, Krieg, Aufruhr, Feuer, Naturereignissen, unverschuldeten Betriebsstörungen und Maschinendielkeiten, Intalias von Weste, Seuchen, etc. gehzulch oder teilweise unmöglich gemacht oder verzögert wird, trifft uns hierfür keine Haltung. Die Firma ist diestalls berechtigt, ganz oder
teilweise ohne Fristsetzung vom Vertrag zurückzutreten.

# SCHUTZRECHTE DRITTER

Scholzmeine und 12 in 12

16. SONSTIGES
16.1. Für Konstruktionen und Montagearbeiten bedarf es einer gesonderten schriftlichen Vereinbarung.
16.2. Maßangaben des Auftraggebers werden von uns nicht nochmals überprüft.

# 17. GERICHTSSTAND, ERFÜLLUNGSORT UND ANZUWENDENDES RECHT 17.1. Für alle sich mittelbar oder unmittelbar aus dem Vertrag ergebender Gerichts vereinhart

. Ien Streitigkeiten wird die ausschließliche Zuständigkeit des für den Sitz unseres Unternehmens zustä

Genchts verennart. 17.2. Für Lieferung und Zahlung gilt als Erfüllungsort der Sitz unseres Unternehmens. 17.3. Auf die Rechtsbeziehung zwischen uns und Auftraggeber findet ausschließlich österreichisches Recht unter Ausschluss der Kollis

nary remark
of doubt or in the event of any discrepancies between the German and English versions, the German version is expressly agreed to be legally bin

eral Terms and Conditions (hereinafter referred to as the 'GTCs') in the version valid at the time of the Parties' contract shall apply to the b

the Customer and us.
1.2. These GTCs shall apply exclusively. We do not acknowledge and hereby reject any terms and conditions of the Customer that conflict with or deviate from these GTCs.
Exception. An exception applies in individual cases where we have expressly agreed in writing to the application of the Customer's terms and conditions.
1.3. The Customer confirms that it has been made aware of these GTCs per for or intering into the contract, has had the opportunity to examine them in detail and it acknowledges these terms and conditions by placing an order or accepting confirmation of an order or by other agreement or action or in any case when the goods or services are accepted without reservation or, in the case of a business relationship of longer detraction, by unconditional acceptance of the invitation of an acceptance of the invitation of a contraction of the case of a business relationship of longer detraction, by unconditional acceptance of the invitation of any case when the goods or services are accepted without reservation or, in the case of a business relationship of longer determining the correction of the condition of the post are accepted without remarkable or acceptance of the acceptance of the minimal conditions. The foreign contractions is the foreign and contractions of the case of a such acceptance of the minimal contractions in the foreign acceptance of the minimal contractions are accepted without remarks and acceptance of the minimal contractions are accepted without remarks and acceptance of the minimal contractions are accepted without remarks and acceptance

2. DELUTEY AND PASSAGE OF THE RISK.

2. We shall invoice the Questioner for any transport costs incurred, as well as cartage, storage charges or similar expenses. We do not cover transport insurance for delivery and removed of the goods. We are authorised to make partial eliveries and issues partial eliveries and issues partial eliveries.

2.3. In the event that the Parties have agreed to our factory by our company's lonry or other means of transport, the Customer shall be responsible for loading at the agreed collection point and unbeading at the agreed eleviery point.

The Customer bears a duty to provide the appropriate personnel and equipment.

The Customer bears a duty to provide the appropriate personnel and equipment.

2.4. Our drivers are not authorised to confirm the proper acceptance of goods tree or senects on useway ruses to some security of the confirmation of the confirmation

3. RETENTION OF TITLE
3. The goods offered and delivered or otherwise handed over by us shall remain our property until full payment of all claims arising from the business relationship, in particular also including the possible coverage of a current account balance, and must be stored separately from the other goods of the Customer and adequately insured against fire and theft. Pledging or transfer by way of security to third parties is not permitted.
2.2 If the goods are attached by third parties (e.g. attachment in the context of a levy of execution), the Customer is obliged to draw attention to the retention of title and to inform

goods are attached by third parties (e.g. attachment in use conseas, or a very or conseason),

goods are treated or processed by the Customer, our ownership title shall also extend to the new item. In the event of resale by the Customer, the Customer hereby assigns urchase price claim against the purchaser and undertakes to inform its Customer of this in writing.

4. PAYMENT
4.1. Inliess otherwise agreed, the amounts of our invoices and other charges are to be paid within 30 days from the date of the invoice, strictly net.
4.2. All ancillary costs associated with the payment shall be borne by the Castomer.
4.2. All ancillary costs associated with the payment shall be borne by the Castomer.
4.3. In the event of default in payment, even of only one partial payment, the entire outstanding claim, including any ancillary claims, shall fall due for payment immediately.
4.4. As from the due date, the Castomer shall over interest on arrears at a rate of 10% above the respective base interest rate as published by the Austrian National Bank.
4.5. In the event of default in payment, we shall be entitled to withhold further defines usual flamounts are a paul. If there is good cause to doubt the solvency of the Castom we are entitled to refuse delivery until full payment has been made or sufficient security has been provided and to reside from the contract after setting a reasonable grace period.
4.6. In the event of a default in payment, we shall be entitled to charge our own reminder fees or to engage their payries to clotted the outstanding balance, new whole to previous having issued a reminder. All durning and collection expenses, including out-of-court logal fees and expenses of creditor protection organisations, shall be borne by the Custom including the cost of filing a claim in court insolveney proceedings.

4.7. The Customer is not authorised to withhold payments for delivered goods for any reason whatsoever or to offset its own payment obligations against any claims it may in against us.

## 5. PRICES

5. PRICES
5.1. Our published prices are subject to change and are quoted exclusive of VAT and - unless otherwise agreed in writing - are non-binding. The Parties shall be deemed to have agreed the price as of the day of dispatch of the goods or of the notification of readness for delivery.
5.2 If a bridingly agreed fixed price changes between placement of the order and provision of the goods due to a change in significant factors affecting our price calculation, such as personnel, matteria, interest, the engine fixed critical structure of these circumstances together with the new prices to be applied. In this case, the Ostomer has the right to reside from the contract without consequences of default. However, if the Customer does not give written notice of rescission within a reasonable period to be set by us, the new prices table to deemed to have been agreed.
5.3. In the event of default in payment or consistion of payments by the Customer or the opening of insolvency proceedings, we are also expressly authorised to withdraw any bonuses granted or promisely, regardeds of their inchange.

6. PACKAGING
6.1. The priorise quoted do not include packaging.
6.2. Packaging valual be undertaken in a customary manner in order to avoid damage to the goods on the way to the specified destination under normal transport conditions. The packaging costs shall be borne by the Customer.

7. RETURNABLE PACKAGING
7.1 Only such packaging as is expressly labelled as returnable packaging will be taken back by us. Such returnable packaging must be returned to us by the Customer within It months in perfect condition and must not require repair. No credit note will be issued if the packaging is returned after the specified deadline.

8. RESCISSION OF THE CONTRACT
8.1. To the extent that no statutors 8.1. To the extent that no statutory rights of rescission apply, rescission of an order by the Customer is only possible with our written consent. If the contract is rescinded, we shall be entitled, without prejudice to further claims, to invoice the Customer for goods already manufactured and not yet dispatched, in particular in the case of orders for special or custom-made order.

3. Casted or painted goods are delivered in clean condition by us. After delivery, the cleaning of the goods coated or painted by us is not part of the order. The assembled (processed) goods may only be cleaned using cleaning agents and methods authorised by the powder manufacturer.

10. CONTRACT COATING, SANDBLASTING AND PICKLING WORK
10.1 The relevant Austrian standards, e.g. ON/RMR BET 12256-1 in the currently valid version, shall apply as part of every order.
10.2. The basis of the Parties' agreement regarding colour shade and surface condition is the sample sheet produced by us or the sample coating agreed with the Customer. The precision of the colour shade is specified in the delivery conditions of the respective powder coating manufacturer. We would like to point out that even when using produced by plant and inetical bast in it is not guaranteed that the colour shade is specified in the delivery conditions of the respective powder containg manufacturer. We would like to point out that even when using produced by other companies. We can only assume liability or provide a warranty that the selected colour shade corresponds to that of another commission if a prior written agreement be seen made with us, indicating the object to which the coating is to be matched.

10.3. In the case of elect finisities, we can only warrant unformly of the colour treplect to be carried out with a single provider coating batter. This requires that we have been thinly informed in advance as to the overall scape of all work to be carried out and that the object to be coated has been described to an in order of the coated out of the second out of the sec

additional cods incurred as a result.

10.5 Hollow chamber profiles and constructions made of such profiles must be provided by the Customer with holes or openings for proper inlet and outlet of the pre-treatment agents. The creation of criff holes or openings by us is subject to a charge.

10.6. We would like to point out that, dependent carried processing, the coating of anodised, hol-dip or electro-galvanised parts and cast parts, as well as stripped or sandblasted parts with joints (e.g. rims, radiators), may result in the formation of bubbles or creates due to outgassing or old paint residues or paint stripping residues in cracks. Such bilistering or cartering does not constitute a defect.

10.7. Sandblasting, coating and pickling can cause deformation or destruction, even when carried out carefully. Sandblasted surfaces can rust again within a short time, e.g. due to humshify. We therefore recommend that you couldest anothisated them as a quickly eap spossible and process them within 24 hours.

10.8. We would like to point out that aluminium parts can warp, even when carefully worked in the curling oven, e.g. due to stresses introduced during production or due to the combination of different materials as winded profiles. Cold bridge due to the installation of plastic weeks can lead to surface defects.

10.9. If finished goods are not collected, they will be stored at our premises for a maximum period of wo marrits, to run from the beginning of the desprin acceptance, at the expense of the Cultimers or explainable of the Cultimers or explainable of beautiful the Cultimers are sented to surface after two months.

## 11 WARRANTY / INDEMNITY

11. Our varanty obligation is limited to defects that already existed at the time of handower to the Customer. The goods must be inspected immediately after delivery (duty to give notice of defects).

12. Customers must give notice of defects to us immediately in writing, stating the reasons, at the latest, however, within 14 days of receipt of the goods, and in any case before assembling or processing the delivered goods. Later complaints shall be deemed time-barred and shall not be acknowledged. Return shipments of goods to GMV require GMV's written consent in all cases. If the Customer has made changes or regars to the delivery favor or parts better of WHO. It is also to GMV the shall be not to void any and all variantly dains of the Customer. That is the customer must give us the opportunity to inspect the goods. No changes to goods or items which are the subject of complaints may be made prior to that time, failing which our liability shall be excluded.

11. A Delects that are demonstrately due to improper execution of our work will be rectified by us by retreatment free of charge. A reasonable period of time shall be granted for such 11. A Delects that are demonstrately due to improper execution of our work will be rectified by us by retreatment free of charge. A reasonable period of time shall be granted for such 11. A Delects that are demonstrately due to improper execution of our work will be rectified by us by retreatment free of charge. A reasonable period of time shall be granted for such 11. A Delects that are demonstrately due to improper execution of our work will be rectified by us by retreatment free of charge. A reasonable period of time shall be granted for such 11. A Delects that are demonstrately due to the pools are parts that the decive good or parts thereof to the Customer shall be at our expense, utaless.

returned to us, the Customer shall bear the costs and risk of transport. The return of the retreated or replaced goods or parts thereof to the Customer shall be at our expense, unless otherwise agreed in writing.

11.5. We shall only be liable for those goods/vervices that we have procured from subcontractors within the scope of the warranty claims which in the value against the subcontractor. The warranty deser on laps by of enfects resulting roll microvert maintenance, use (e.g. cleaning or normal wear and tear.

11.6. Any duly on our part to pay damages shall, to the extent permitted by law, be limited to damage caused by intentional acts and gooss negligence.

11.6. We view of the subcontractor. The warranty deser on laps by the deserving of the process of the late of the subcontractor of the order value. We exclude any indemnity liability under the Product Lability Act.

11.8. We accepted no liability for workmanship-related rejects and shortages of small parts up to and including 5%. We shall not emboured customers for any costs for changes in shape, cracks or the like, nor for any impairment of the dimensions or accuracy of list of moving parts.

11.9. We expressly exclude any inability for manufacturar or production-related properties of the powder, such as the resistance of the colour shade to surlight, fluctuations in the colour shade and gloss and the like over which we have no control.

11.11. Whis regard to the quality of the finish of powder coatings, we also refer to the quality guidelines of the Sternrichische Lackinstitut. The technical application advice provided by us, both verbally of in writing is given to the best of our knowledge. However, it cannot substitute for an examination of the products by the Customer, in particular with regard to their substitute for an examination of the products by the Customer, in particular with regard to their substitute for an examination of the products by the Customer, in particular with regard to the less of our knowledge, However, it cannot substitute

12.1 Collateral agreements, amendments or addenda to the contract must be made in writing. 12.2. Verbal commitments of any kind shall only become effective upon written confirmation by

13. INVALIDITY OF INDIVIDUAL PROVISIONS OF THESE TERMS AND CONDITIONS OF SALE AND DELIVERY

13.1 Should individual provisions of these General Terms and Conditions be or become legably invalid or unenforceable, this shall not affect the validity of the remaining provisions. The invalid or unenforceable provisions shall instead be replaced by such valid and enforceable provisions as come the closest to the invalid or unenforceable provisions in legal and commercial terms. 14. Flotic MuLEURE

14.1. Flour provision of the goods and services we are obliged to provide is rendered impossible or delayed in whole or in part due to government restrictions, war, riots, fire, natural disasters, operational disruptions and machine defects through no fault of our own, accidents, strikes, epidemics, etc., we shall bear no liability for this. In such case, the company is entitled to rescribe the contract in which or lapt without settings a deadline.

15. THRD-PARTY INTELLECTUAL PROPERTY RIGHTS
15. I.I. deliveries or drawings or other information are provided by the Customer and if third party property rights are infringed as a result, the Customer shall be obliged to india and hold us harmless against all claims by fully parties in this respect.

16. MISCELLANEOUS
16.1. A separate written agreement is required for construction and assembly work.
16.2. We do not recheck the dimensions provided to us by the Customer.

17. JURISDICTION FOR DISPUTES, PLACE OF PERFORMANCE, AND APPLICABLE LAW
17.1. For all disputes arising directly or indirectly from the contract, the Parties agree that exclusive jurisdiction is vested in the court with jurisdiction over the regist

our company.
172. The place of performance for delivery and payment shall be the registered office of our company.
17.3. The legal relationship between us and the Customer shall be governed exclusively by Austrian law, but excluding application of its conflicts of laws rules